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PROTOKÓŁ NR V/2015 

 z V sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 27 marca 2015 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Ryszard Dziadak   - Członek Komisji Rewizyjnej 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

5. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

10. Karol Sakowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11.  Maria Smolarek   - Członek  Komisji Rewizyjnej 

12. Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

13.  Bronisław Światły  - Członek Komisji OZKiS 

14.  Jan Tronina    - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Zbigniew Wołowiec  - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowka   - Skarbnik Gminy 

4. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

5. Aneta Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

6. Barbara Żołędziewska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

8. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

9. Marek Serweta   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

10. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 
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11. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

12.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

13.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

14.  Stanisław Grajoszek   - Sołtys wsi Kamion 

15. Tadeusz Ignasiak   - Sołtys wsi Mierzyce 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie V sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2015 r., 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas, 

c) przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Wierzchlesie za 2014r.. 

d)  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Wierzchlas w 2015 r., 

e)  przyjęcia programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy 

Wierzchlas na lata 2014 -2032, 

f) udzielenia pomocy rzeczowej  Powiatowi  Wieluńskiemu przy realizacji 

zadań w ramach Inicjatyw Samorządowych, 

g) zgłoszenia kandydata na członka Rady Społecznej  Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu, 

h) wyodrębnienia funduszu sołeckiego w 2016 roku. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014r. 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2014r.  

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 

2014r. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Wierzchlas za 2014r.  

10. Sprawozdanie z zebrań wiejskich w 2015 r.  

11. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

12. Zakończenie obrad V sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
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Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

 

Otwarcie V sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał Panie i Panów 

radnych, Panie sołtys i Panów sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym, może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

Nie  było więcej uwag ani zmian w związku z tym Przewodniczący poddał  

projekt porządku wraz z dodatkowymi propozycjami pod głosowanie i przyjęty 

został jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

 

Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia 5 lutego 2015 r. do dnia 27 marca 2015 r., które  stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do wiadomości. 
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Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w  budżecie Gminy Wierzchlas na 2015 r., 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak,  która 

poinformowała, że radni analizowali projekt  uchwały na posiedzeniach   

Komisji.  

W przypadku pytań lub wątpliwości proszę o ich bieżące zadawanie. 

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały Nr 

V/36/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  
 

 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas, 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak poinformowała, że zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas związane są z dokonanymi zmianami 

w budżecie Gminy na 2015r.  

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały Nr 

V/37/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

 

c) przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Wierzchlesie za 2014r. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach poszczególnych Komisji, radni zapoznali się z materiałami 

odnośnie w/w sprawozdania.    

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr 

V/38/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

d)  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Wierzchlas w 2015 r., 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat również omawiany był 

na posiedzeniach poszczególnych Komisji, radni zapoznali się z materiałami 

odnośnie w/w programu.    
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Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr 

V/39/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

 

e)  przyjęcia programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy 

Wierzchlas na lata 2014 -2032, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach poszczególnych Komisji, radni zapoznali się z materiałami 

odnośnie w/w programu.    

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr 

V/40/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

 

f) udzielenia pomocy rzeczowej  Powiatowi  Wieluńskiemu przy realizacji 

zadań w ramach Inicjatyw Samorządowych, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach poszczególnych Komisji i proszę o pytania 

w przedmiotowym temacie. 

Radny Józef  Krzeszowski- Panie Przewodniczący Wysoka Rado, chciałbym 

uzyskać bliżej sprecyzowaną informację dotyczącą inicjatyw samorządowych co 

to będzie planowane i jak to będzie wyglądało w tym roku dlatego proszę 

o przybliżenie informacji w  tej sprawie. 

Wójt wyjaśnił, że w ramach inicjatyw samorządowych wykonany zostanie 

chodnik na ulicy Południowej tj. od posesji radnego Krzeszowskiego 

w kierunku ul. Leśnej z tym , że jest odcinek ok. 50 m, który trzeba będzie 

skanalizować do ul. Leśnej, dlatego że jest tam rów odkryty. Należy uzgodnić 

z projektantem i uwzględnić wszystkie te sprawy i problemy, które poruszane 

były w poprzedniej kadencji, a dotyczyły kanalizacji burzowej na ul. 

Południowej. 

Radny Józef Krzeszowski,  wszelkie uwagi do projektu powinien zgłosić 

zleceniodawca tego zadnia i powinien sprecyzować dokładnie poszczególne 

elementy zadania co ma zostać wykonane przy budowie tego chodnika bowiem 

samo wykonie chodnika nie jest taką istotną sprawą. Przez ostatnie dwie 

kadencje najbardziej istotną sprawą było odprowadzenie wody z jezdni. 

Wójt wyjaśnił, że jest to zadanie kompleksowe wymieniłem, te rzeczy które są 

do zaprojektowania. Starostwo postawiło nam warunek, że jeśli gmina przekaże 
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połowę kosztów projektowania tj. Gmina i Starostwo po 6.000 zł razem 

12.000zł  za wykonanie projektu. Kolejnym etapem będzie uzyskanie  

pozwolenia na budowę oraz pozwolenia wodno-prawnego w celu 

odprowadzenia wód burzowych z jezdni. Na tym etapie nie można nikomu 

stawić żadnych warunków bowiem najpierw musi zostać wykonany projekt oraz 

pozwolenie na budowę, a później będziemy się zastanawiać jaka będzie 

partycypacja w kosztach. Zadanie to również można etapować jeśli w tym roku 

nie będzie wystarczającej ilości środków. 

Radny Józef Krzeszowski proszę nie traktować mojej interpelacji jako zarzutów 

czy uwag bowiem przez dwie poprzednie kadencje Rada Gminy przyjmowała 

uchwały w sprawie inicjatyw samorządowych, a sprawa dalej jest nie 

rozwiązaną.  Chodzi przede wszystkim o to aby temat nie został zapominany                                                                      

i przesunął się znów  na kolejną kadencję. 

Wójt zadania przy drogach powiatowych wykonywane sa systemem 

gospodarczym  do tej pory realizowaliśmy ul Spokojna było to duże zadanie 

zostało skończone i była umowa że przystępujemy do realizacji zadania na ul. 

Południowej i tak będzie realizowane.   

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat był szczegółowo 

omawiany na posiedzeniach poszczególnych Komisji i radni uzyskali wówczas 

wszystkie wyczerpujące informacje na ten temat.              

Nie było więcej pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr 

V/41/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  
 

 

g) zgłoszenia kandydata na członka Rady Społecznej  Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach poszczególnych Komisji, radni zapoznali się z pismem 

Starostwa Powiatowego w Wieluniu w sprawie wytypowania kandydatka na 

członka rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Wieluniu. Osoba proponowaną na to stanowisko jest 

Przewodnicząca rady Gminy Wierzchlas Barbara Puczkowska.  

Rada Gminy nie miała uwag odnośnie kandydatury radnej Barbary 

Puczkowskiej na stanowisko członka w/w Rady. 

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr 

V/42/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  
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h) wyodrębnienia funduszu sołeckiego w 2016 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach poszczególnych Komisji, radni zapoznali się 

z materiałami.    

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr 

V/43/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

Ogłoszono 10 minut przerwy  

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Punkt 6 

 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni zapoznali się z treścią sprawozdania  i analizowali je na poszczególnych 

komisjach. 

Zapytał  czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było pytań ani uwag więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie. 

 

 

Punkt 7 

 

Przyjęcie Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2014 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni zapoznali się z treścią sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2014 rok   i analizowali  je na poszczególnych 

komisjach 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 
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Punkt 8 

Przyjecie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 

w 2014 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni zapoznali się z treścią przedstawionego sprawozdania i analizowali  je na 

poszczególnych komisjach 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

 

Punkt 9 

Przyjecie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Wierzchlas za 2014 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni zapoznali się z treścią przedstawionego sprawozdania i analizowali  je na 

poszczególnych komisjach 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

 

Punkt 10 

Przyjęcie sprawozdania z zebrań wiejskich w 2015r.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni otrzymali informację dotyczącą przeprowadzonych w 2015 roku zebrań 

wiejskich. Zapytał  czy są uwagi bądź zapytania do przedstawionego 

sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że informacja  została przyjęte jednogłośnie. 

 

 

Punkt 11 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

1) Radny Karol Sakowski, Panie Przewodniczący, Wysoka rado, Szanowny 

Wójcie na wniosek mieszkańców oraz Sołtysa Wsi Wierzchlas B - Marka 

Serwety i radnych z miejscowości Wierzchlas chciałem złożyć wniosek 

formalny aby przy placu zabaw, który jest usytuowany przy szkole  

w Wierzchlesie i zamontować urządzenia do ćwiczeń czyli tzw. „napowietrzne 

siłownie”. Praktykuje się to w wielu miejscowościach i jeśli sprawdziło by się             

u nas to wówczas można by było powiększyć o dodatkowe urządzenia. 

Druga sprawa to  polaczenie chodnikiem ul. Spokojnej z ulicą Wieluńską jest 

tam niewielki odcinek ul. Czereśniowej na której  jest fragment chodnika ale 

bardzo zdewastowany. 
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Przewodniczący Rady Gminy zgłoszone wnioski skierowane zostaną pod 

obrady Komisji. Dziś  nie możemy podjąć decyzji, a Wójt musi je 

przeanalizować pod względem finansowym  oraz możliwości wykonania. 

 

2) Radny Ryszard Dziadak – zwrócił się do mnie jeden z mieszkańców  wsi  

Kraszkowice  Pan Stasiak w sprawie dębów, które znajdują się na jego działce. 

Dęby uznane zostały za pomniki przyrody, znajdują się na prywatnej posesji, 

a są to bardzo duże drzewa. Konary dębów są bardzo dużych rozmiarów 

w przypadku wichury  stanowi zagrożenie dla znajdujących się na działce 

budynków jak i bezpieczeństwa zamieszkujących tam osób. W ustawie 

o Ochronie Przyrody jest napisane, że Rada Gminy podejmuje decyzję 

o ustaleniu pomnika przyrody. 8 lat minęło od uchwalenia Ustawy a  Minister 

Ochrony Środowiska  nie wydał jeszcze Rozporządzenia do ustawy odnośnie 

pomników przyrody i nadal nie wiadomo co można z tymi pomnikami przyrody 

zrobić. Chronić przyrodę można ale czy nawet wtedy kiedy zagraża ona życiu 

i bezpieczeństwu mieszkańców? 

Proszę aby pracownik Urzędu gminy na następną sesję przygotował informacje 

co Rada Gminy może zrobić z istniejącymi pomnikami przyrody min. usunięcie 

suchych konarów. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk sprawa dębów na posesji Pana 

Stasiaka  była rozpatrywana w poprzedniej kadencji Rady Gminy. Wówczas 

podjęła uchwałę odnośnie zdjęcia ochrony prawnej z w/w dębów, jednak 

Wojewoda uchylił uchwałę i nie ma na dzień dzisiejszych żadnej możliwości 

zdjęcia ochrony prawnej jak i usunięcia dębów. Jest to ogromny kłopot zdajemy 

sobie z tego sprawę  i podejmowaliśmy działania aby zdjąć ochronę prawną              

z zabytkowych dębów niestety Wojewoda cofnął nam uchwałę i dęby maja 

pozostać w takim stanie jak są obecnie. Dużym problem jest  aby zdjąć ochronę 

prawną z tych dębów. 

Radny Ryszard Dziadak pomocne byłoby usuniecie chociaż części konarów.  

Wójt Krzysztof Bednarek można usunąć tylko martwe konary, a w tym 

przypadku konary są zdrowe. Rada Gminy poprzedniej kadencji podjęła 

uchwałę w sprawie zniesienia ochrony prawnej znajdujących się na działce Pana 

Stasiaka dębów. Chciałbym  udowodnić że jest po jego stronie Pana Stasiak, 

mimo, że obiekty są chronione bezwzględnym prawem. Rada Gminy podjęła 

uchwałę w sprawie zniesienia ochrony prawnej co było bardzo ryzykowne 

bowiem natychmiast przedmiotową uchwałę  uchylono. Pomników przyrody nie 

da się zdjąć z ewidencji zabytków dokąd one naturalnie nie obumrą. 

Radny Ryszard Dziadak – w ustawie o Ochronie przyrody jest napisane, że 

bezwzględnej  ochronie podlegają te pomniki, które znajdują się na terenie 

niezamieszkałym i te muszą naturalnie obumrzeć, natomiast jeśli są na ternie 

zamieszkałym  nie ma tak bezwzględnej ochrony.    
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Wójt nie ma przeszkód aby na następną sesję przygotować projekt uchwały                  

i podjąć go i można zobaczyć jak sprawa dalej się będzie przedstawiała. Nic to 

gminy nie kosztuje a Pan Stasiak będzie wiedział, że kolejna kadencja Rady 

Gminy jest po jego stronie.  

Radny Ryszard Dziadak proszę o jak najszybsze zajęcie się tym tematem. 

Kolejna sprawa to temat pomnika znajdującego się w Krzeczowie. Pomnik ten 

postawiony był w latach 70-tych i odnosił się do żołnierzy radzieckich, a 

obecnie jest to temat niezbyt popularny. Mieszkańcy Krzeczowa zaproponowali 

aby pomnik wyremontować tj. położyć nowa elewację na cokole i wymienić  

znajdującą się  na pomniku tablicę. Nowa tablica odnosiła by się ogólnie do 

wszystkich żołnierzy, którzy stracili życie na  terenie naszej gminy. 

Wójt należy się dokładnie zastanowić  nad sposobem wyremontowania  

pomnika aby miał on estetyczny wygląd, gdyż jest to ciekawe miejsce 

turystyczne  przychodzą  mieszkańcy oraz przyjeżdżają turyści, a tematem na 

pewno się zajmiemy.  
 

3) Radny Marcin Kowalczyk na poprzedniej sesji Rady Gminy radny Józef  

Krzeszowski zainicjował temat szachów w szkole Podstawowej w Wierzchlesie. 

Na posiedzenie Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu w dniu 20 marca 

br.  zaproszona została Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wierzchlesie 

Halina Głuszek, która szczegółowo radnym, przedstawiła temat. Od Pani 

Dyrektor dowiedzieliśmy się bardzo dużo informacji m.in. że zajęcia szachowe 

prowadzone będą w ramach zajęć obowiązkowych a nie jak wcześniej 

proponowane było że mają to być zajęcia dodatkowe. Planowane jest jeśli 

oczywiście zgodę wyrazi Rada Gminy aby zajęcia odbywały się raz w tygodniu 

po jednej godzinie tygodniowo od 1 września 2015 r. przez okres 2 lat.  Koszt 

miesięczny zajęć tj. wynagrodzenia nauczyciela prowadzącego zajęcia. ok. 

200zł. Nauczyciel który będzie powadził zajęcia szachowe we własnym zakresie 

zrobił kwalifikacje, gmina nie ponosiła z tego tytułu żadnych kosztów. 

Pilotażowo program wprowadzony by został w Szkole Podstawowej 

w Wierzchlesie, a jeśli będą się sprawdzały te zajęcia to myślę że inne szkoły 

podstawowe na terenie gminy zainteresują się tematem. Obecnie zadaniem Rady 

gminy jest wyrażenie opinii czy takie zajęcia mają być wprowadzone czy nie. 

Programem wprowadzony zostanie w jednej klasie II,  w grupie  7-latki Szkoły 

Podstawowej w Wierzchlesie. Na 19 uczniów uczęszczających to tej klasy 15 

jest zainteresowanych uczestnictwem w zajęciach. Koszty jakie Gmina poniosła 

by w związku z wprowadzeniem programu „Edukacja przez szach w szkole” 

jest zakup podręczników do nauki. Koszt jednego podręcznika to ok. 10 zł. i nie 

mogą rodzice  tego sfinansować  bowiem od września 2014 r. podręczniki dla 

dzieci są za darmo, a środki finansowe na zakup podręczników musiała by 

ponieść gmina są to koszty ok. 190 zł oraz dodatkowo miesięcznie 200 zł dla 

nauczyciela. Nauczycielem, który ma uprawnienia i może prowadzić zajęcia 

szachowe  jest Pan Arkadiusz Górny, który posiada  przygotowanie do pracy 
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z dziećmi klas I-III.  Jako nauczyciel matematyki mogę powiedzieć że szachy 

uczą logicznego myślenia i popieram wprowadzenie  zajęć,  które w przyszłości 

będą owocowały lepszymi wynikami w nauce.  

Na posiedzeniu Komisji  Pani Dyrektor prosiła o poparcie  w tej sprawie 

bowiem jest to program pilotażowy i jeśli będzie się sprawdzał to będzie 

kontynuowany oraz zostanie wprowadzony w innych szkołach. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk wyjaśnił, że jeśli szkoła 

wprowadzi projekt „Edukacja przez szachy” to Dyrektor placówki  może złożyć 

wniosek i ubiegać  się o dofinansowanie do projektu z Polskiego Związku 

Szachowego. Wprowadzona godzina zajęć z szachów bałyby obowiązkowa. 

Rodzicom przekazana  została ankieta aby wypowiedzieli się czy chcą aby 

dzieci uczestniczyły w  zajęciach nauki gry w szachy czy nie. 

Decyzja w tej sprawie należy do Wójta Gminy i Rada Gminy nie musi  wyrażać 

opinii, a środki na to zadanie są niewielkie, które gmina może wygospodarować 

z budżetu. Ze sprawą można spokojnie poczekać do czerwca ale myślę że Rada 

Gminy przychylnie spojrzy na ten eksperyment.   
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk złożył wszystkim uczestniczącym 

w obradach serdeczne, gorące życzenia z okazji nadchodzących Świat 

Wielkanocnych, spokoju w gronie rodzinnym  oraz mokrego dyngusa.  
 

 

Punkt 12 

Zakończenie obrad V sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął  V sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

Obrady zakończono o godzinie 10
15
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